
       

Det började 1975 med 14 medlemmar  

  
  
Nedanstående text bygger i huvudsak på en sammanställning som gjordes av 
dåvarande ordföranden Sten Borg inför föreningens 25-års jubileum år 2000, och har 
kompletterats med uppgifter från utvecklingen under senare år. 
 
Under år 1972 gjordes i Väsby ett försök att bilda en förening som skulle ingå i SFRF, Sveriges 
Folkpensionärers Riksförbund. Intresset var då begränsat och det blev inte någon 
föreningsbildning. 
 
I början av oktober 1975 träffades Gunnar och Oskar Rickberg och Britt Hansson, konsulent från 
SFRF samt Solweig Flemmer från Vuxenskolan i Väsby. De beslöt att ordna ett möte och försöka 
få igång en pensionärsförening och välja en interimsstyrelse. 
 
Den 20 oktober 1975 hölls detta möte. Ett 25-tal personer kom till mötet där Britt Hansson 
informerade om SFRF. Styrelse valdes och det första årsmötet bestämdes till den 30 januari 
1976. Föreningens namn skulle vara Väsbybygdens pensionärsförening av SFRF. 14 personer 
anmälde sig som medlemmar. Innan 1975 års slut var det 17 medlemmar. Årsavgiften bestämdes 
till 15 kr fr.o.m. 1 januari 1976. 
 
Årsmötet hölls i Vilundakyrkans församlingshem och som ordförande för 1976 valdes Pelle 
Hellstedt. Välkände sångaren Bertil Boo underhöll. Ca 45 personer var med på årsmötet. 
 
Vid slutet av 1976 hade vi 48 medlemmar. Någon bestämd sammanträdeslokal fanns inte i 
början. I oktober fick föreningen tillgång till Dragongårdens samlingssal för månadsmöten. Denna 
lokal hade vi till våren 1993 då vi flyttade till Vilunda församlingshem. 
 
Styrelsemötena hölls i hemmen eller i Vuxenskolans lokaler, tills vi under 1978 fick en expedition 
på Dragongården. Expeditionen var liten och i september 1987 fick vi en större lokal alldeles 
bredvid. 1997 flyttades expeditionen till baracken på Drabantvägen 1C. När planerna för 
nybyggnad i Fyrklövern i Väsby centrum började ta form revs baracken 2014 och SPF:s 
expedition är nu temporärt inhyst i Vuxenskolans fastighet Lindhem (vid Vallentunavägen). 
Föreningens förhoppning är att kommunen ska infria sitt löfte om ett Seniorernas hus i Väsby, 
där såväl expeditionen som café, bibliotek, studierum och en mindre samlingslokal ska finnas, 
öppet för kommunens alla pensionärer. 
 
Under 1977 fick föreningen representanter i kommunala pensionärsrådet. När kommunen senare 
införde kommundelsnämnder blev det fem pensionärsråd, ett i varje kommundel.  
Kommundelsnämnderna slopades senare och det inrättades ett centralt pensionärsråd där vi 
liksom PRO har två medlemmar var och finska PRO har en medlem. Såväl vid utformandet av 
arbetsordningen för det centrala pensionärsrådet år 1992 som därefter har vi deltagit aktivt i 
arbetet. 
 



År 1977 blev den andra måndagen i månaden dagen för föreningsmöten med information 
underhållning och kaffe. Från 1992 ändrades mötena till den tredje måndagen i månaden. 
 1980 utsågs utsågs värdinnor för våra månadsmöten. Denna uppgift överfördes 1990 till den 
nuvarande serveringskommittén. Hösten 2011 flyttades månadsmötena från Vilunda 
församlinghem, som började bli litet trångt, till Kulturhuset vid Centralvägen. I en uppgörelse 
med kommunen har Kulturhuset övertagits av byggbolaget Peab, och kommer sannolikt att rivas. 
Sedan hösten 2015 håller SPF-pensionärerna därför sina månadsmöten i nya 
Kulturhuset/Messingen vid Väsby station. Där ryms upp till 260 personer i matsalen och 350 
personer i scenhuset. Vid månadsmötet i oktober 2015 (då John Pohlmans jazzorkester 
medverkade) slogs nytt deltagarrekord med 256 personer. 
 
SPF-föreningen i Väsby ordnar studiebesök och utflykter varje månad. Programkommittén har 
ansvar för månadsmötena liksom för studiebesöken och utflykterna. Resekommittén planerar 
längre resor inom landet och utomlands. Varje år gör föreningen numera ett par resor till olika 
mål i Europa. 
 
Föreningen hade en blygsam start med 17 medlemmar vid utgången av år 1975. I november 
2013         passerade vi en historisk gräns på 1 000 medlemmar. Det firades med tårtkalas 
vid medlemsmöte i Kulturhuset vid Centralvägen och en blomsterkvast överlämnades till den 1 
000:e medlemmen. Händelsen uppmärksammades i lokalpressen. I dag (2016) har föreningen ca 
1 200 medlemmar. 
 
Nya medlemmar har sedan 1993 inbjudits till informationsträffar. Vi samlas då i vår 
föreningsexpedition och några från styrelsen är med. Vi presenterar vår verksamhet, såväl den 
sociala biten som de kontakter vi har med kommunen och med vårt SPF-distrikt och förbund.  
 
Efter förbundets namnändring till Sveriges pensionärsförbund SPF 1986 beslutade vår förening på 
årsmötet 1987 att ändra namn till SPF Upplands Väsby. Under de första åren av 90-talet 
diskuterades föreningens namn på nytt och 1994 beslöt vi att kalla oss SPF Väsbyveteranerna. 
2014 fastställde SPF:s kongress efter en livlig debatt att förbundets namn ska vara SPF 
Seniorerna och vår lokalavdelning heter sedan januari 2015 SPF Seniorerna i Väsby. 
  
Vi har i dag (2016) en medlemsavgift på 230 kronor per år, varav 170 kronor går till distrikt och 
förbund. Utan bidrag från Adolf Stafs fond och utan många medlemmars insatser i 
inkomstbringande aktiviteter i samband med Stockholm Marathon m.m. hade nuvarande 
medlemsavgift inte räckt till för att hålla vår verksamhet igång. 
 
SPF Seniorerna i Väsby har en bred verksamhet, som omfattar alltifrån resor, studiebesök, 
utflykter och månadsmöten med information och underhållning till boule, promenader, 
motionslopp, mattcurling, dans och pubkvällar.  
  
Föreningens ordförande har varit: 
 
1975 - Oskar Rickberg 
1976 - Pelle Hellstedt 
1977 - Sonja Schagerholm 
1978 - 1980  Kuno Björklund 
1981 - 1985  Gunborg Hagström 
1986 -  Åke Skerving 
1987 - Elsa Albertsson 
1988 - Lennart Lod 
1989 -1995  Per-Erik Hellsing 
1996 - Karl-Martin Lind 
1997 - 1998  Birgit Krushberg 



1999 - 2001 (juli)  Sten Borg 
2001 (juli) - 2008  Bertil Morsing 
2008 - 2010 Stig Lundström  
2010 - 2013 Lillemor Svensson 
2013 - 2016 Anders Björendahl 
2016 - Ulf Grufman 
 
  
 


